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Verslag algemene vergadering 

Donderdag 7 februari 2019 

“Verslag onder voorbehoud van goedkeuring op de volgende algemene vergadering.” 
 

Aanwezige effectieve leden: Filip Bolleire, Heidi Bottu, Roel Bauduin, Ingrid De 
Tandt, Huig Deneef, Mark Hanssens (ondervoorzitter), Marcel Jonckers (voorzitter), 
Isabelle Meerkens, Raf Nilis, Maria Tollet, Toby Uyttendaele, Annemie Van Aerschot, 
Tom Van Elst, Alexander Vandermeulen, John Vankeijenberg (15:21) 

Aanwezige niet-stemgerechtigde leden: Paul De Cort (schepen), Berty Goudriaan 
(milieudienst). Helena Kinnaert (CD&V), Marc Ylen (SP.A), Chris Strijckmans 
(Groen), Jan Vancollie (N-VA), Tim Mallants (Tienen Vooruit)  

Verontschuldigde effectieve leden:, Joëlle Hauglustaine, Roger Engelbosch, Ingrid 
Hofkens, Caroline Meyers, Roger Daenen 

Verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden:  

Niet-verontschuldigde stemgerechtigde leden: Roger Wouters 

Niet-verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: Peter Claessens 
(omgevingsambtenaar), Joël Dereze (Vlaams Belang), Theo Herbots (Open VLD),  

oOoOoOo 

De voorzitter groet en maakt kort kennis met de nieuwe leden.  Hij vraagt ook om de 
vergadering van 2 mei naar 9 mei te mogen verplaatsen.   Deze verplaatsing wordt 
algemeen aangenomen. 

1. Evaluatie verslag 10 januari 

Het verslag wordt goedgekeurd, maar geeft toch aanleiding tot enige toelichting. 

Hierbij volgt een toelichting over wat eigenlijk wordt bedoeld als de voorzitter een 
verslag vóór de publicatie ter lezing doorstuurt.  Het is dan niet de bedoeling 
uitweidingen aan het verslag toe te voegen, maar eerder fouten of onjuistheden uit 
het verslag te halen.  Meerdere leden vinden dit vooraf rondsturen niet nodig. 

Verder moet een verslag een weergave zijn van wat er werd gezegd tijdens een 
vergadering. Een verslag is echter een resumé, geen weergave van ‘elk’ betoog.  
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2. Geurhinder en overleg 

Er werd een voorstel gedaan over het oprichten van een werkgroep in verband met 
de vaak terugkerende geurhinder in Tienen en zo als MAR een forum te creëren om 
oplossingen te bieden.  
De “wellichte” oorzaak van deze geurhinder werd pas in 2017 vastgesteld.  De 
geurhinder zou vooral veroorzaakt worden door de gistingsprocessen in de 
decanteervijvers van de suikerfabriek.  De VLM is belast met het onderzoek en de 
stad is zeer betrokken.  Een oplossing op korte termijn is niet mogelijk.  Toch wordt 
gehoopt en gepleit voor een goede verstandhouding tussen de omwonenden en de 
fabriek.  

Even wordt een vergelijk gemaakt met de problemen rondom het vliegveld, en met 
de werkgroep die daar bemiddelde tussen de vliegclubs en de omwonenden met een 
lid van de MAR dat in deze werkgroep vertegenwoordigd is.  Deze vergelijking gaat 
echter niet op omdat het in de werkgroep rondom het vliegveld  over een compromis 
in ‘gedragingen’ handelt en we bij de geurhinder te maken hebben met een technisch 
probleem. 

Daarom besluit de vergadering ook dat deze materie van geurhinder voorlopig  best 
door de stad behartigd wordt.  De schepen zegt toe regelmatig en minstens 2 x per 
jaar verslag hierover uit te brengen aan de MAR. 

De piste om als MAR een overleg (gesprek met de directie) te vragen blijft ook open.  
De geurhinder blijft ongetwijfeld ook een groot aandachtspunt binnen de MAR. 

Even komt ook de Citrique ter sprake, waar de problemen van een andere aard zijn.  
De open fermentatie die nodig is om het citroenzuur te produceren, is eigenlijk 
voorbijgestreefd.  Investeringen voor gesloten fermentatie zijn voor het bedrijf niet 
haalbaar.  De pollen van de schimmels die in de lucht terechtkomen, zorgen samen 
met de warme vochtigheidsgraad in de omgeving voor schimmels op de huizen in de 
buurt. 

De toekomst is ondanks alles toch ook wat hoopgevend.  Zo zou het methaangas in 
de bezinkingsputten van de suikerfabriek op langere termijn een bron kunnen zijn 
van alternatieve energie. 

3. Statuten en afsprakennota 

De statuten en de afsprakennota werden geëvalueerd.  Er zijn enkele voorstellen 
voor aanpassingen. 

3.a In de statuten: 

Art. 1, punt 1:  De milieuraad beoogt de verbetering, het behoud en het herstel van 
het leefmilieu, het landschap en de natuur in de gemeente 

Art. 9 tweede paragraaf:   De leden die drie maal na elkaar zonder verontschuldiging 
afwezig blijven en leden die meer dan 4 keer afwezig zijn gedurende een 
kalenderjaar, worden als ontslagnemend beschouwd. 

‘Schriftelijk’ wordt vervangen door ‘schriftelijk of digitaal’ in artikel 9, 3de paragraaf 
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3.b In de afsprakennota: 

In Artikel 2 wordt weggelaten: 

- het ontwerp van het Milieubeleidsplan en Milieujaarprogramma; 
- de uitvoering die de gemeente geeft aan de Samenwerkingsovereenkomst; 

‘Schriftelijk’ wordt vervangen door ‘schriftelijk of digitaal’ in art. 4, 6, 7 en 10. 

Over de formele goedkeuring wordt gestemd in de eerstkomende vergadering. 
Daarna wordt dit doorgegeven aan het bestuur. 

4. Samenstelling MAR en werking 

Het aantal stemgerechtigde leden blijft behouden op 21.  

De vraag wordt gesteld of de milieuadviesraad niet breder moet opengetrokken 
worden.  Er wordt gevraagd of er best ook geen afvaardigingen zijn vanuit onderwijs, 
vakbonden, bedrijven, handel … 

De voorzitter argumenteert dat er aanvankelijk vertegenwoordigers waren uit deze 
maatschappelijke velden, maar dat er in recente jaren geen specifieke kandidaten / 
vertegenwoordigers uit bepaalde sectoren waren. 

Er wordt afgesproken dit te betrachten bij nieuwe vacatures. 

Ook de afwezigheden worden onder de loep genomen.  Bij verhindering dient vooraf 
aan de voorzitter een verontschuldiging overgemaakt te worden.  Een 
verontschuldiging gemeld door een ander lid wordt niet meer aanvaard. 

5. Natuurontwikkeling 

Bij de discussie over de afsprakennota komt het GNOP (gemeentelijk 
natuurontwikkelingsplan) dat al van 1994 dateert ter sprake.  Er is in opvolging van 
dit GNOP te weinig gebeurd.  Een evaluatie hiervan is zeker nodig.  Een paar leden 
zullen daarom dit GNOP onderzoeken. 

Ook dringt de vraag zich op of de stad nog steeds voorziet in een restfinanciering bij 
aankopen van natuurgebieden.  Er moet nagegaan worden of het nieuwe 
stadsbestuur zich hiervoor engageert.  Deze restfinanciering is natuurlijk belangrijk 
met het oog op de ruilverkaveling waarbij naar verwachting een aantal gronden voor 
natuur zullen worden aangewezen.  De schepen wil dit bespreken met zijn collega’s. 

Er wordt opgemerkt dat vroeger de begroting leefmilieu van de stad voorgelegd werd 
aan de MAR.  Dat is in de loop van de tijd uit de takenlijst van de MAR verdwenen 
met het opheffen van de samenwerkingsovereenkomsten.  De MAR vraagt de stad 
om de begroting wel te blijven voorleggen, zoals ook vermeld staat in de 
afsprakennota. 

Tot slot wordt besloten dat telkens als het woord “schriftelijk” voorkomt in de teksten, 
dit aan te vullen met “digitaal”.  
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6. De MAR en de privacywetgeving  

Men gaat unaniem akkoord om alle namen van de MAR-leden te laten verschijnen 
op onderlinge mails en op de website van de stad.  Voorzitter en ondervoorzitter 
worden daarbij naar voor geschoven als aanspreekpunt op de website. 

7. Visie op de algemene werking van de MAR voor 2019 

In de vorige vergaderingen werd voorgesteld in de toekomst te werken met een 
centraal thema per jaar.  Dit hoeft niet te betekenen dat andere thema’s worden 
genegeerd.  Bedoeling is alleszins dat we die gekozen thema’s een jaar lang onder 
de aandacht houden.  Besloten wordt stadsvergroening voorop te stellen als 
werkpunt. 

De stadsvergroening dringt zich op.  Er is nood aan een deftig groenplan voor heel 
de stad, in eerste instantie binnen het openbaar domein en binnen de ‘harde’ 
bestemmingen, zoals de woongebieden en de KMO-zones.  Het GNOP en het 
bermbeheerplan behandelen reeds alles in het buitengebied (landbouw-, natuur-, en 
bosgebied). 
Dit groenplan dient precies en concreet te bepalen waar welke type van groen 
nagestreefd wordt en welk beheer ervoor nodig is. Dit is ook inclusief een bomenplan 
voor alle bomen op het openbaar domein van de stad.  Naast een toekomstvisie 
moet dit plan zeker ook een praktisch document zijn waarmee de stadsdiensten 
concreet mee aan de slag kunnen. 

Er werd nog gesuggereerd om dit groenplan ook aan te vullen met meer zaken die 
niet door de stad worden beheerd zoals vergroening van speelplaatsen in de scholen 
en hun omgeving, in particuliere tuinen, gevelgroen, groendaken e.d.  
Dit zou dan onder een apart hoofdstuk kunnen komen rond sensibilisering en het 
verlenen van subsidies. 

Er is vooral nood aan een visie op langere termijn.  Hier rond werd verleden jaar 
reeds een PowerPoint aan de MAR getoond (Raf en Huig).   

Biodiversiteit is een tweede groot werkpunt en dient gekoppeld te worden aan de 
campagnes voor het klimaat.  

Het zou een mooie zaak zijn indien een beperkt budget als stimulans ter beschikking 
zou gesteld worden van burgers om bepaalde dingen te verwezenlijken die de 
biodiversiteit en het klimaat ten goede komen. 

De stad staat open voor suggesties.  Zo zou de MAR een voorstel kunnen 
uitschrijven over “Wat is een leefbare stad?”  Maar geconcludeerd wordt dat dit toch 
eerder de taak is van een studiebureau. 

Volgens de schepen en de voorzitter gaat het groenbeheer van de stad in de goede 
richting.  Zo zal bijvoorbeeld het beheer van pleintjes en grasperken aangepast 
worden naar meer biodiversiteit en duurzaamheid.  Er wordt hierbij wel nog 
opgemerkt dat dit nog ad hoc gebeurt en dat bij de minste klachten het beheer terug 
wordt aangepast (bv. het terug kort maaien van de ruigere zones op Heldenland).  Er 
zou een overkoepelend plan/kader moeten zijn, in dit geval het hierboven vernoemde 
‘groenplan’. 
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De MAR moet zeker het waakzame oog blijven en blijven aandringen waar nodig.  
Ook communicatie is nodig. 

De schepen wijst op de noodzaak om samen te zitten op wijkniveau.  Wijkcomités 
zijn welkom op de stadsdiensten.  

De MAR maakte een basisvisietekst op rond vergroening.  Dit document en zijn 
inhoud mogen zeker niet verloren gaan. 

Vergroening is niet alleen belangrijk binnen de stad, maar ook bermen en kleine 
landschapselementen zijn uiterst belangrijk.  Dit maakt al deel uit van het GNOP en 
het bermbeheerplan.  Dit zou best geëvalueerd en opgevolgd worden om te zien wat 
er reeds gerealiseerd is en wat nog niet.  Huig en Raf gaan hier werk van maken. 

8. Infoavond 19 februari: ‘Klimaatbewust huishouden’ 

Aan de MAR leden werd/wordt gevraagd zoveel mogelijk de aankondiging van de 
avond te verspreiden.  Dit zal gebeuren via de netwerken van Velt, Wildbeheer, 
Kringloop, Facebook, Tussen Zoet en Zout enz.  

9. Voorjaarsmarkt 

Vanuit de stadsdienst wordt meegedeeld dat de voorjaarsmarkt die gepland was op 
28 april wordt verschoven naar latere datum of eventueel ook afgelast.  Hierover zal 
later meer meegedeeld worden. 

10. Actie ‘Meer Dan Sprietjes’ 

Dit is een initiatief van de provincie Vlaams-Brabant om te komen tot rijkere 
grasvelden.  Er zal een infosessie worden gehouden op dinsdag 26 maart in CC De 
Kruisboog.  

11. Windmolens langs de E40 

Er wordt opgemerkt dat de afstand van 1,5 km tussen de bebouwing en de 
windmolens niet overal wordt gerespecteerd.  Dat is onze streken ook niet overal een 
haalbare kaart. 
De MAR-leden stellen vast dat enkele van de oorspronkelijk geplande windturbines 
werden geschrapt (Getevallei en akkerprojecten Outgaarden). 

Over het nadeel van de slagschaduw, waar toch grote bezorgdheid over heerst, 
bestaan wel concrete afspraken.  Slagschaduw kan slechts 8 uur per jaar.  Indien dit 
overschreden wordt, worden de molens stil gelegd. 

Er werd opgemerkt dat deze ver van de E40 staan ingeplant. Volgens sommigen 
moeten de molens op minimum 400 m afstand staan voor als ze zouden omvallen 
dat ze niet op de snelweg terechtkomen. Langs de E314 (tussen Halen en 
Bekkevoort)  staan deze nochtans dichter (ca. 150 m) 

Voorstel: over de windmolens kan de MAR, gelet op de noodzaak van het 
overschakelen naar alternatieve energiebronnen, alleen maar een positief advies 
geven.  Toch blijft binnen de MAR een zekere bezorgdheid over de invloed op de 
fauna en flora. 
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Eventuele suggesties en bedenkingen kunnen nog steeds aan de voorzitter 
overgemaakt worden.  

Toekomstplannen wijzen in de richting  van coöperaties van de burgers rond 
alternatieve energie. Er zullen mogelijk ook initiatieven genomen worden vanuit de 
gemeente naar participatie van de burgers in coöperatieven. 

Voor het huidige plaatselijke energiepark kan men zich inschrijven als 
aandeelhouder.  Een infovergadering komt op latere datum.   Momenteel spreekt 
men van aandelen aan 125 euro (met een maximum aankoop van 24 aandelen) en 
een opbrengst van 5 %.  

Het huidige energiepark zou vanaf 2020 gebouwd worden.  De eerste molens 
worden dan actief in 2021. 

12. Varia:    Dagelijks bestuur 

De huidige leden van het dagelijks bestuur hadden geen bezwaar tegen de 
verlenging van hun mandaat.   Indien nog andere MAR leden hiervoor hun 
kandidatuur willen stellen, kan dat door dit te melden aan de voorzitter voorafgaand 
aan de vergadering van 7 maart.  Op die vergadering wordt dan over de 
bekrachtiging van de leden van het dagelijks bestuur en nieuwe kandidaturen 
gestemd. 

Wegens het gevorderde uur worden de agendapunten vanaf 9 tot en met 17 dan ook 
verschoven naar de (of een) volgende bijeenkomst. 

 

Verslaggeving:  Annemie Van Aerschot 

 

 

 

 

 

Belangrijk! 

Er zijn voor 2019 algemene vergaderingen voorzien op volgende data: 14 maart, 4 
april, 2 mei verschoven naar 9 mei, 6 juni, 5 september, 3 oktober, 7 november en 5 
december. 

 

Verbruik vrijetijdscentrum: 3 flessen bruisend water, 3 flessen plat water, 1 fles 
fruitsap 


